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1. Opening en mededelingen 
 
2. Vaststelling agenda 
 
3. Verslag van 6 juli 2011 
De aanwezigen nemen kennis van het verslag van de laatste vergadering van de vorige BCA. Naar 
aanleiding van het verslag wordt geïnformeerd naar de stand van zaken van de aangekondigde 
workshop na de zomer. De heer Littel geeft aan dat de accountant ervoor gekozen heeft om eerst de 
interne controle uit te voeren om naar aanleiding daarvan voeding te krijgen voor de invulling van de 
workshop. 
 

4. Management Letter 2011 
De heer Littel geeft een toelichting op de Management Letter. In de Bestuurlijke samenvatting staan 
de belangrijkste bevindingen. Een belangrijke bevinding (blz. 2) is dat de beheersorganisatie van de 
provincie Drenthe van voldoende niveau is, maar dat ten aanzien van bepaalde significante 
processen, zoals inkoop en aanbestedingen en subsidiebeheer, nog verbeteringen nodig zijn. Als de 
aanbevolen verbeteringen worden doorgevoerd, is de accountant beter in staat om de 
jaarstukkencontrole uit te voeren. Andere aanbevelingen (blz. 1) zijn het opnemen van een 
verschillenanalyse van de werkelijke lasten en baten ten opzichte van de primitieve begroting en het 
rapporteren over de realisatie van de bezuinigingen.  
Voorts heeft de accountant gekeken naar processen die in ontwikkeling zijn. Om het riskmanagement 
te centraliseren, heeft de provincie een riskmanager aangesteld, die zich bezig houdt met het 
samenbundelen van alle risico’s en het vaststellen welke risico’s het eerst aangepakt moeten worden. 
Bij het proces inkoop en aanbestedingen worden verplichtingen vastgelegd in Docbase. Dit systeem 
heeft echter beperkingen, zoals het vastleggen van verplichtingen bij de inkoop. Naar aanleiding 
hiervan vraagt de heer Huizing vraagt zich af of het niveau van de ICT-systemen binnen het 
provinciehuis wel voldoende is. Zeker nu blijkt dat Docbase niet berekend is op wat je ermee wilt 
doen. De heer Littel geeft aan dat de accountant wel naar de betrouwbaarheid van de systemen 
gekeken heeft in het kader van processen, maar niet of ze doelmatig of efficiënt zijn en of er betere 
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alternatieven zijn. De heer Koch geeft desgevraagd aan dat Docbase niet als doel heeft om controles 
uit te voeren. 
 
De heer Littel stelt voor dat het vormgeven van risicomanagement een onderwerp kan zijn van een 
workshop voor alle Statenleden. Risico’s moeten op tijd op tafel komen. Je kunt echter niet alle risico’s 
gaan afdekken. Je moet keuzes maken met welke subsidie-instellingen je de meeste risico’s loopt. De 
instelling met het grootste risico krijgt het zwaarste regime. De workshop zou in de vorm van een 
interactieve sessie kunnen plaatsvinden. De heer van de Boer geeft aan dat het voor de workshop 
belangrijk is om van praktische ervaringen uit te gaan en niet te verzanden in allerlei definitiekwesties. 
 
Ten aanzien van de workshop wordt afgesproken: 
Thema is: wat zijn de belangrijkste risicogebieden op basis van de doelstellingen van de provincie? 
Twee commissieleden, mevrouw Meeuwissen en de heer van der Ven, zullen betrokken worden bij de 
voorbereiding van de workshop met de accountant. Een in te plannen datum voor de workshop wordt 
afgestemd met de griffie. 
 
Vragen/ opmerkingen werkgroepleden 
De heer Huizing geeft aan dat subsidie-instellingen nu worden gevolgd aan de hand van het financieel 
jaarverslag. Is dit volgens de accountant voldoende? Volgens de heer Littel is dit afhankelijk van het 
gekozen regime. Bij een beperkt regime is het analyseren van het jaarverslag voldoende, bij het 
zwaarste regime voert de provincie al overleg met de organisatie bij het opstellen van de begroting. 
Mevrouw Meeuwissen merkt op dat dit laatste ook bij verbonden partijen belangrijk is.  
 
De heer van Dalen vraagt hoe je de beheersing van risico’s zichtbaar kunt maken binnen het 
bedrijfsproces. Volgens de heer Littel kan dit door het vastleggen van interne controles.  
 
Gedeputeerde van der Tuuk merkt op dat in tijden van voorspoed provinciale taken op afstand zijn 
gezet. Daarbij zijn keuzes gemaakt. Nu het wat minder gaat, zou je wel of niet moeten accepteren dat 
je bepaalde provinciale doelen niet zult halen. Dit kun je meenemen in je risicomanagement.  
 
Mevrouw Meeuwissen vraagt zich af er voldoende aandacht is geweest voor de kwaliteit van de ICT in 
het kader van de herinrichting van het provinciehuis. De heer van de Boer verwijst naar de toezegging 
door gedeputeerde van der Tuuk gedaan om in de statenwerkgroep programmabegroting de 
concreetheid van beleidsinformatie te bespreken. Wellicht kan er een koppeling gelegd worden met de 
beleidsinformatie uit ICT systemen op het moment dat hier zinvolle informatie uit komt. 
 
De heer van der Ven vraagt in hoeverre er gekeken is naar de relatie tussen risk management, interne 
control en compliance. De heer Engwerda geeft aan dat naar deze relatie gekeken is (blz. 7 van de 
Management Letter) en het bij risicomanagement gaat om de integratie tussen governance, 
compliance en risk management. Governance en compliance zijn gericht op beheersing van risico’s. 
Dit is voldoende afgedekt binnen de organisatie met de genoemde verbeterpunten. Risk management 
richt zich op het sturen op risico’s.  
 
Tot slot wil gedeputeerde van der Tuuk kwijt dat hij de inbreng van de nieuwe accountant Ernst & 
Young als een frisse wind heeft ervaren. De accountant heeft de vinger gelegd op nieuwe 
verbeterpunten binnen de planning en control, zoals het verbeteren van de onderlinge verbondenheid 
tussen P&C rapportages en het optimaliseren van de informatiewaarde van de stukken. 
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De heer van de Boer doet het voorstel aan de overige commissieleden om het verslag van dit overleg 
van de commissie BCA te agenderen op de eerstvolgende commissievergadering BF (lijst ingekomen 
stukken). De overige commissieleden gaan akkoord.  
 
 

5. Rondvraag en sluiting 
Niets meer aan de orde zijnde sluit de voorzitter de vergadering. 
 
 


